



DECISION N° 240/D/CUY/SG/PCADY/SPM/ASPM DU 21 JUIL 2026

ANNULANT LA DEMANDE DE PROPOSITION N°075/DDP/CUY/PCADY/CSPM/CCCM-SPI/SPM/ASPM/2025 DU 10 NOVEMBRE 2025 POUR LE RECRUTEMENT D'UN CONSULTANT(FIRME) OU GROUPEMENT DE CONSULTANTS (FIRME) CHARGE DE REALISER UNE ETUDE DES FLUX DE VALEURS ET DE PREPARATION D'UN PROGRAMME NATIONAL DE VALORISATION DES DECHETS SOLIDES AU CAMEROUN POUR LE COMPTE DU MINISTERE DE L'HABITAT ET DU DEVELOPPEMENT URBAIN (MINHDU).

LE MAIRE DE LA VILLE DE YAOUNDE,

- Vu la Constitution ;
Vu la loi n°2019/024 du 24 décembre 2019 portant Code Général des Collectivités Territoriales Décentralisées ;
Vu le décret n°2016/1365 du 25 septembre 1987 portant création de la Communauté Urbaine de Yaoundé ;
Vu l'accord de prêt n°2100150042755 du 23 février 2023 conclu entre le Gouvernement de la République du Cameroun et la Banque Africaine de Développement ;
Vu l'arrêté n°400/A/MINDDEVEL du 17 juillet 2020 modifiant l'arrêté n°000333/A/MINDDEVEL du 12 mars 2020 constatant l'élection du Maire de la Ville de Yaoundé et des Adjoints au Maire de la Ville, à l'issue du scrutin municipal du 09 février 2020 dans la Communauté Urbaine de Yaoundé, Département du Mfoundi, Région du Centre ;
Vu l'Arrêté N°421/A/MINMAP du 27 décembre 2022 portant création de la Commission Spéciale de Passation des Marchés auprès de la Communauté Urbaine de Yaoundé, pour la passation des marchés du Projet Complémentaire d'Assainissement Pluvial Durable de la Ville de Yaoundé (PCADY) ;
Vu la décision n°0000059/D/MINMAP du 02 février 2023 portant désignation de la Présidente de la Commission Spéciale de Passation des Marchés auprès du Projet Complémentaire d'Assainissement Pluvial Durable de la Ville de Yaoundé (PCADY) ;
Vu la décision n°042/D/CUY/SG/PCADY/2023 du 23 février 2023 portant constatation de la composition de la Commission Spéciale de Passation des Marchés (CSPM) auprès du Projet Complémentaire d'Assainissement Pluvial Durable de la Ville de Yaoundé (PCADY) ;

Considérant la Demande de Proposition N°075/DDP/CUY/PCADY/CSPM/CCCM-SPI/SPM/ASPM/2025 du 10 novembre 2025 pour le recrutement d'un consultant (firme) ou groupement de consultants (firme) charge de réaliser une étude des flux de valeurs et de préparation d'un programme national de valorisation des déchets solides au Cameroun pour le compte du Ministère de l'Habitat et du Développement Urbain (MINHDU) ;

Considérant la lettre d'objection de la Banque Africaine de Développement N°AHWS.3/RDGC/COCM/EB/LT/2026/04/00000135 du 07 avril 2026 sur le rapport d'évaluation des propositions techniques ;

Considérant la lettre de l'Autorité des Marchés Publics N°03745-26/L/PR/MINMAP/SG/DGMAS/DMSPI/CEA4/Ebad du 04 juin 2026 autorisant l'annulation de la Demande de Proposition.

DECIDE :

Article 1 : La Demande de Proposition N°075/DDP/CUY/PCADY/CSPM/CCCM-SPI/SPM/ASPM/2025 du 10 novembre 2025 pour le recrutement d'un consultant (firme) ou groupement de consultants (firme) charge de réaliser une étude des flux de valeurs et de préparation d'un programme national de valorisation des déchets solides au Cameroun pour le compte du Ministère de l'Habitat et du Développement Urbain (MINHDU) est annulée conformément aux dispositions combinées des articles 50(1) et 102(1) du décret N°2018/366 du 20 juin 2018 portant Code des Marchés Publics.

Article 2 : La présente Décision sera enregistrée, publiée et communiquée partout où besoin sera.

Copie :

- MINMAP ;
- MINHDU ;
- ARMP ;
- BAD.

Yaoundé, le **21 JUL 2026**





CAMEROON - AFRICAN DEVELOPMENT BANK COOPERATION

YAOUNDE CITY COUNCIL

**COMPLEMENTARY PROJECT FOR SUSTAINABLE RAINWATER
SANITATION IN THE CITY OF YAOUNDE (PCADY)**



PROJECT IMPLEMENTATION UNIT

DECISION No 213 /D/CUY/SG/PCADY/SPM/ASPM OF

21 JUL 2026

CANCELLING THE REQUEST FOR PROPOSALS No. 075/DDP/CUY/PCADY/CSPM/CCCM-SPI/SPM/ASPM/2025 OF 10 NOVEMBER 2025 FOR THE RECRUITMENT OF A CONSULTANT (FIRM) OR GROUP OF CONSULTANTS (FIRM) TO CARRY OUT A STUDY OF VALUE FLOWS AND PREPARATION OF A NATIONAL PROGRAM FOR THE RECOVERY OF SOLID WASTE IN CAMEROON ON BEHALF OF THE MINISTRY OF HOUSING AND URBAN DEVELOPMENT (MINHDU).

THE YAOUNDE CITY MAYOR,

- Mindful of the Constitution;
- Mindful of Law No. 2019/024 of 24 December 2019 Bill to Institute the General Code of Regional And Local Authorities
- Mindful of Decree No. 2016/1365 of 25 September 1987 relating to the creation of the Yaoundé City Council;
- Mindful of Loan Agreement No. 2100150042755 of 23 February 2023 concluded between the Government of the Republic of Cameroon and the African Development Bank;
- Mindful of Order No. 400/A/MINDDEVEL of 17 July 2020 amending Order No. 000333/A/MINDDEVEL of 12 March 2020 noting the election of the Yaoundé City Mayor and the Deputy Mayors of the City, following the municipal elections of 9 February 2020 in the Yaoundé City Council, Mfoundi Division, Centre Region;
- Mindful of Order No. 421/A/MINMAP of 27 December 2022 establishing the Special Tenders Board of the Yaounde City Council, for the award of contracts for the Complementary Project for Sustainable Rainwater Drainage of the City of Yaoundé (PCADY);
- Mindful of Decision No. 0000059/D/MINMAP of 2 February 2023 appointing the Chairperson of the Special Tenders Board for the Complementary Project for Sustainable Rainwater Drainage of the City of Yaoundé (PCADY);
- Mindful of Decision No. 042/D/CUY/SG/PCADY/2023 of 23 February 2023 noting the composition of the Special Tenders Board (CSPM) for the Complementary Project for Sustainable Rainwater Drainage of the City of Yaoundé (PCADY);

Considering Request for Proposal No. 075/DDP/CUY/PCADY/CSPM/CCCM-SPI/SPM/ASPM/2025 of 10 November 2025 for the recruitment of a consultant (firm) or group of consultants (firm) to carry out a study of value flows and preparation of a national program for the recovery of solid waste in Cameroon on behalf of the Ministry of Housing and Urban Development (MINHDU);

Considering the African Development Bank's letter of objection No. AHWS.3/RDGC/COCM/EB/LT/2026/04/00000135 dated 7 April 2026, regarding the technical proposal evaluation report;

Considering the letter from the Authority in charge of Public Contract No. 03745-26/L/PR/MINMAP/SG/DGMAS/DMSPI/CEA4/Ebad dated 4 June 2026, authorizing the cancellation of the Request for Proposals.

DECIDES:

Article 1: The Request for Proposal No. 075/DDP/CUY/PCADY/CSPM/CCCM-SPI/SPM/ASPM/2025 of 10 November 2025 for the recruitment of a consultant (firm) or group of consultants (firm) to conduct a value stream study and prepare a national program for the recovery of solid waste in Cameroon on behalf of the Ministry of Housing and Urban Development (MINHDU) is cancelled in accordance with the combined provisions of Articles 50(1) and 102(1) of the Decree No. 2018/366 of 20 June 2018 on the Public Procurement Code.

Article 2: This Decision shall be registered, published and communicated wherever necessary.

Copies:

- MINMAP;
- MINHDU;
- ARMP;
- BAD

Yaounde, the **21 JUL 2026**



THE YAOUNDE CITY MAYOR

MESSI ATANGANA Luc